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КОПИНГ-СТРАТЕГИИ СУПРУГОВ С РАЗНЫМ УРОВНЕМ 

УДОВЛЕТВОРЕННОСТИ БРАКОМ: аннотация к магистерской диссертации / 

Ижаковская Мальвина Сергеевна; Факультет философии и социальных наук, 

Кафедра психологии; науч. рук. О. Г. Ксенда. 

Объект исследования – копинг-стратегии супругов, при разном уровне 

удовлетворенности браком. 

Предмет исследования – взаимосвязь копинг-стратегий и 

удовлетворенности браком у супругов в зависимости от пола, наличия детей, 

стажа брачной жизни, условий проживания. 

Цель исследования – раскрыть характер взаимосвязи копинг-стратегий и 

удовлетворенности браком. 

Основные результаты. В исследовании рассматривается теоретический 

анализ взаимосвязи копинг-стратегий и удовлетворенности браком у супругов, 

а также эмпирическое исследование данной взаимосвязи. Кроме того, 

представлены результаты корреляция данных феноменов по четырем 

критериям, таким как: пол, наличие детей, особенности проживания, стаж 

семейной жизни. Также разработаны практические рекомендации. 
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УДОВЛЕТВОРЕННОСТЬ БРАКОМ, КОПИНГ-СТРАТЕГИИ, СОВЛАДАНИЕ 

СО СТРЕССОМ, ВЗАИМОСВЯЗЬ, КОРРЕЛЯЦИЯ.  

 
ANNOTATION 

 
COPING STRATEGIES OF SPOUGES WITH DIFFERENT LEVELS OF 

SATISFACTION WITH MARRIAGE: annotation to the master’s dissertation / 

Izhakovskaya Malvina Sergeevna; Faculty of Philosophy and Social Sciences, 

Department of Psyhology; scientific supervisor is O. G. Ksenda 
Object of research is the coping strategies of spouses with different levels of 

satisfaction with marriage. 

Subject of research is the relationship between coping strategies and marital 

satisfaction among spouses, depending on their gender, children, marital experience, 

and living conditions. 

Target of research is to reveal the nature of the relationship between coping 

strategies and marriage satisfaction. 

Main results. The study considers a theoretical analysis of the relationship of 

coping strategies and marriage satisfaction in spouses, as well as an empirical study 

of this relationship. In addition, the results are presented correlation of these 

phenomena according to four criteria, such as: gender, presence of children, features 

of residence, length of family life. Practical recommendations have also been 

developed. 

Keywords: FAMILY, MARRIAGE, STABILITY, SATISFACTION WITH 

MARRIAGE, COPING STRATEGIES, COMMUNICATION WITH STRESS, 



INTERRELATION, CORRELATION. 
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